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Spaní ve škole, pro mnoho dětí nespl-
nitelný sen. Děti z naší školy ho zažívají 
každý rok alespoň jednou. Už v září se 
prvňáčci ptají, kdy že v té škole budeme 
spát. Starší už vědí. Přece na Ander-
sena, odpovídají jim a k tomu přidají 
vyprávění o Duchovi školy.

Vše začalo před šesti lety, díky 
mezinárodní akci na podporu dětské-
ho čtenářství, která se koná každý rok 
u příležitosti výročí narození dánského 
pohádkáře Hanse Christiana Ander-
sena. Akce, které se účastní přes 1000 
knihoven, škol a domů dětí, které se 
přes noc změní v pohádkové a fantas-
tické světy určené dětem. Akce, která se 
letos konala již po osmnácté a u nás ve 
škole po šesté.

První rok nás navštívil samotný 
Andersen a dozvěděli jsme se toho 
spoustu o něm i o jeho tvorbě, další 
rok jsme se stali detektivy společně 
s komisařem Vrťapkou. Třetí rok jsme 

prožili s pohádkami Jana Drdy, čtvrtým 
rokem nás provázel Miloš Macourek 
a v pátém roce nás navštívil Čtyřlístek.

Letošní rok je ve znamení osmiček 
a jejich výročí. Roku 1928 vznikla kníž-
ka Povídání o pejskovi a kočičce, kterou 
většina z vás jistě dobře zná a naše noc 
v roce 2018 byla ve znamení právě 
pejska a kočičky.

Děti se rozdělily do skupin a po 
krátkém povídání se pustily do práce. 
Podívaly se na film Jak pejsek a kočič-
ka myli podlahu, vytvořily pro pejska 
kalhoty, seznámily se s Josefem Čap-
kem, opravily dopis, který psala kočička 
a srovnaly suroviny, které pejsek s ko-
čičkou použili při pečení dortu.

Následovalo chystání spaní a půl 
hodina čtení knížek, které si děti do-
nesly. Po práci přišla odměna. K večeři 
letos byla pizza, která měla u dětí velký 
úspěch. S plnými žaludky se vydaly na 
cestu za Duchem školy, kterou všechny 

zvládly. Před spaním jsme ještě zhlédli 
film Pes rocku a poté se zavrtali do spa-
cáků. Ráno se některým sice nechtělo 
vstávat, ale vůně snídaně je vyhnala 
ze spacáků. Po ní jsme si sbalili věci 
a vyrazili domů.

Noc s Andersenem bude letos už 
po čtvrté i pro 6. a 7. ročník. Už jsme 
spali s pohádkami pana Andersena, 
seznámili se s básníkem Jaroslavem 
Seifertem a poznali život Karla IV. Mi-
nulý rok jsme se stali čaroději, podívali 
jsme se do Bradavic za Harry Potterem. 
Letošní téma je tajné, ale v příštím zpra-
vodaji vám ho prozradím.

Jsem ráda, že děti o tuto akci mají 
zájem. Těší se a úkoly plní s velkým 
nadšením. Nejhezčí je okamžik, kdy 
se všichni začtou do své knihy a v celé 
škole plné dětí je ticho. Slyšíte jen 
otáčení stránek. Nejvíce se děti těší 
na Ducha školy. Ano, naše škola má 
svého ducha. Chtěli byste vědět jaký 
je? Zeptejte se dětí.

Děkuji všem, kteří se na akci 
podílejí a těším se, až se za rokem opět 
s dětmi sejdeme se spacáky a knížkou 
ve škole.

Fotky a videa najdete na webu 
školy.

Hana Krátká

Spíme ve škole - s Andersenem
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V pátek 23. března 2018 se v sále Kul-
turního domu ve Verměřovicích konal 
v pořadí již III. Reprezentační ples 
Dobrovolného svazku obcí Mikrore-
gion Severo-Lanškrounsko. Jeho mo-
deraci opětovně převzal skvělý Ondra 
Pokorný a k tanci a poslechu zahrála 
skupina Streyci z Přepych. Stejně tak 
jako v předchozích ročnících byl ples 
i letos zahájen slavnostním nástupem 
starostů členských obcí a zaměstnan-
ců svazku, na který se pečlivě připra-
vovali s tanečními mistry Monikou 
Hronovou a Davidem Weinhauerem. 
Za tuto spolupráci moc děkujeme. 

Vydařený slavnostní nástup 
odstartoval šňůru tanečních bloků, 
kterého se všichni tanečníci zhostili 
naprosto skvěle, ale i řadu tří velmi 
povedených vystoupení svěřenců 
taneční školy Nart Dance School 
z Jihlavy. Tato taneční škola spolupra-
cuje s pražským klubem akrobatické-
ho rokenrolu Kolbdance pod vedením 
pětinásobných mistrů světa Romana 
a Kateřiny Kolbových, což bylo 
skutečně znát. Čtyři jejich tanečnice 
doplnily reprezentační tým České 
republiky tohoto klubu v kategorii dív-
čích formací senior a získaly 3. místo 
na světovém poháru v Belgii, 5. místo 
na Mistrovství Evropy v Itálii a 3. mís-
to na Mistrovství světa ve Švýcarsku. 
V roce 2017 se mohou pyšnit titu-
lem Sportovec roku v akrobatickém 
rokenrolu v kategorii malých dívčích 
formací junior a senior.

Ani letos nechyběla bohatá sou-
těž o ceny, která vyvrcholila losováním 

hlavních cen přesně o půlnoci. První 
cenu v podobě motorové sekačky zn. 
VARI MP1 do soutěže věnovala ŽIVA 
zemědělská obchodní a.s. Stejně tak 
jako v loňském roce, i letos první cena 
putovala do Horní Čermné. Gratulu-
jeme.

Občerstvení v podobě nápojů 
zajišťoval operativní SDH Horní 
Třešňovec a výtečných večeří včetně 
na jazyku se rozplývajících dezertů 
se zhostil pan Martin Křivohlávek – 
Mathyss Catering se svým kolektivem. 
Soutěž o ceny obsluhovaly členky 
SDH Bystřec. Všem patří od nás velké 
poděkování.

Letošní svazkový ples je již za 
námi. Dovolte nám proto touto cestou 
poděkovat všem, kteří se podíleli na 
jeho přípravách a organizaci. Dě-
kujeme i všem sponzorům za jejich 
štědrou podporu. A konečně je také 
třeba poděkovat vám všem, kdo jste 
ples podpořili svou účastí, protože bez 
občanů členských obcí našeho svazku 
bychom nemohli na plese nikdy docílit 
tak příjemné a přátelské atmosféry, 
jako tomu bylo prozatím na všech 
jeho ročnících. Věřme, že tuto tradici 
neovlivní blížící se komunální volby 
a že se v příštím roce společně opět se-
jdeme na tanečním parketě za skvělé 
hudby, u dobré jídla a pití, a to již na 
IV. ročníku našeho svazkového plesu. 

Na setkání s vámi se těší 
Lenka Bártlová, manažerka svazku

Video se slavnostním nástupem a více 
fotografií naleznete na www.dsomsl.cz 
nebo facebooku svazku. 

III. Reprezentační ples 
Dobrovolného svazku obcí Mikroregion Severo-Lanškrounsko
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 ∙ 1155 let od příchodu věrozvěstů 
Cyrila a Metoděje na Velkou Moravu 
(863)

 ∙ 1000 let od zavedení celibátu du-
chovních příkazem koncilia v Pávii 
(1018)

 ∙ 670 let od založení Karlovy univerzi-
ty v Praze (1348)

 ∙ 640 let od smrti Karla IV. (1316-
1378)

 ∙ 560 let od korunovace Jiřího z Podě-
brad (1420-1471) na českého krále 
(1458)

 ∙ 505 let od prvních ručně psaných 
novin v Anglii (1513)

 ∙ 400 let od sestrojení mikroskopu 
(1618)

 ∙ 370 let od konce třicetileté vál-
ky uzavřením vestfálského míru 
(1648)

 ∙ 360 let od vydání učebnice Orbis 
pictus (1658) Jana Ámose Komen-
ského (1592-1670)

 ∙ 270 let od objevení trosek Pompejí 
zničených výbuchem Vesuvu v roce 
79 n.l. (1748)

 ∙ 235 let od vzletu prvního plynového 
balónu na světě bratří Montgolfiero-
vých (1783)

 ∙ 200 let od premiéry písně Tichá noc 
v kostele sv.Mikuláše v rakouském 
Oberndorfu (1818)

 ∙ 185 let od narození Švéda Alfreda 
Nobela, vynálezce dynamitu a tvůrce 
Nobelovy ceny (1833-1896)

 ∙ 140 let od vyvinutí uhlíkového mik-
rofonu (1878), Thomas Alva Edison 
(1847-1931)

 ∙ 135 let od narození Franze Kafky 
(1883-1924)

 ∙ 135 let od otevření Brooklynského 
mostu v New Yorku, jenž se stavěl 
třináct let (1883)

 ∙ 130 let od vynálezu pneumatiky 
skotským veterinářem Johnem 
Boydem Dunlopem (1888)

 ∙ 110 let od zavedení Svátku matek, 
a to v západní Virginii (1908)

 ∙ 110 let od dobytí severního pólu 
(1908) cestovatelem Friedrickem 
Albertem Cookem (1845-1940)

 ∙ 100 let od vzniku Československa 
(1918), první prezident Tomáš Ga-
rrigue Masaryk (1850-1937)

 ∙ 100 let od zavraždění ruského cara 
Mikuláše II., carevny Alexandry 
a jejich dětí (1918)

 ∙ 95 let od smrti Jaroslava Haška, 
českého spisovatele a novináře 
(1883-1923)

 ∙ 95 let od prvního zvukového filmu 
(1923)

 ∙ 90 let od objevení penicilinu (1928) 
skotským lékařem Alexanderem 
Flemingem (1881-1955)

 ∙ 80 let od objevu štěpení atomu 
(1938)

 ∙ 70 let od vyhlášení státu Izrael 
(1948)

 ∙ 65 let od prvního románu o agentu 
007 Jamesi Bondovi (1953) Casino 
Royale britského spisovatele Iana 
Lancastera Fleminga (1908-1964)

 ∙ 65 let od objevení struktury DNA 
(1953)

 ∙ 65 let od zdolání Mount Everestu bez 
použití umělého kyslíku (Edmund 
Hillary a Tenzing Norgay 1953)

 ∙ 55 let od atentátu na prezidenta Joh-
na Fitzgeralda Kennedyho (1917-
1963)

 ∙ 55 let od první transfuze krve nena-
rozenému dítěti na Novém Zélandě 
(1963)

 ∙ 50 let od smrti prvního ruského 
kosmonauta Jurie Gagarina (1934-
1968)

 ∙ 50 let od konce pražského jara 
a okupace ČSSR pěti státy Varšavské 
smlouvy (1968)

 ∙ 25 let od rozpadu Československa 
a vzniku České republiky a Slovenska 
(1993)

 ∙ 20 let od omluvy papeže 
Jana Pavla II. za nečinnost a mlčení 
římskokatolické církve během ho-
locaustu (1998)

V roce 2018 uplyne:
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V roce 2016 byly tyto náklady 
428 021,- Kč (odečítá se svoz podni-
katelů). Tato částka se dělí počtem 
osob a počtem staveb určených k in-
dividuální rekreaci, bytů a rodinných 
domů, ve kterých není hlášena k po-
bytu žádná fyzická osoba. Tento podíl 
činil 382,- Kč.  Z této hodnoty stanovi-
lo zastupitelstvo obce částku 300,- Kč. 
Celkem tedy poplatek 550,- Kč.

Pro porovnání několik čísel:
Příjmy v roce 2016
Poplatky od občanů  453.349,00
Poplatky od podnikatelů  43.910,60
Příjmy za vytříděný odpad  151.870,20
Prodej železa  11.040,00
Celkem  660.169,80

Výdaje v roce 2016
Směsný komunální odpad  444.043,00
Skleněné obaly  16.286,00
Tříděný odpad  59.796,00
Objemný odpad  83.841,00
Bioodpady  18.691,30
Nebezpečné odpady  21.608,00
Pneumatiky  5.242,00
Nákup pytlů  21.000,00
Celkem  670.507,30

V nákladech nejsou započítané výdaje 
na dopravu (pohonné hmoty, amorti-
zace vozidel),  mzdy pracovníků, kteří  
odpad odvážejí (bioodpady),  odebírají 
odpady ve sběrném místě, pomáhají 
při svozu objemného odpadu, starají se 
o úklid kolem sběrných nádob apod.
Z výše uvedeného vyplývá, že výše 
poplatku je tedy závislá i na množství 
vytříděného odpadu. Čím více vytřídí-
me, tím více ušetříme. Když srovnáme 
příjmy (od EKOKOMu) a náklady (od-
voz) za vytříděný odpad, zjistíme přímý 
přínos 50 tisíc korun. Dále pak musíme 
počítat s tím, že co vytřídíme, tak nejde 
do směsného odpadu a snížíme výraz-
ně další výdaje (tuna směsného dopadu 
nás stojí 2027,- Kč). Největší rezervy 
pak máme v likvidaci bioodpadu. Ne-
máme na mysli posekanou trávu, větve 
apod. To je u nás velmi dobře ošetřeno 
a každý může využít obecní kontejnery 
na sběrných místech.  Jde o bioodpad 
z domácnosti. Ideální je ukládání na 
vlastní kompost, který pak využijeme 
jako zdroj živin n zahrádce či zahra-
dě. Bohužel tento odpad často končí 
v popelnicích na směsný odpad. A není 
ho málo – týdně 5-10 kg na rodinu 
(obecně se uvádí 40 % komunálního 
odpadu). Nezanedbatelný je samozřej-
mě i pro přírodu – méně skládek, více 
recyklace atd.

Obecní  úřad

Horní Čermná - Hejtman Pardubic-
kého kraje Martin Netolický navštívil 
v průběhu pátečního dne region Krá-
licka a okolí Jablonného nad Orlicí. 
Cestu zahájil v Horní Čermné setká-
ním se starostkou Hanou Motlovou. 
S tou projednával mimo jiné inves-
tiční činnost kraje do silnic v okolí, 
problematiku zákona o střetu zájmů 
či zimní údržbu silnic nižších tříd.

 „Na posledním jednání krajské 
rady jsme schválili výběr dodavatele na 
modernizaci silnice z Horní Čermné na 
Nepomuky. Navazujeme tak na rekon-
strukce úseků Lanškroun – Nepomuky 
a Horní Čermná – Dolní Čermná, které 
jsme dokončili v letech 2013 a 2014. 
Celá komunikace je důležitou spojnicí 
Lanškrouna a Jablonného nad Orlicí. 
Postupně tak pokračujeme v zahajování 
zadávacích řízení na modernizace silnic 
nižších tříd, u kterých máme schvále-
nou finanční spoluúčast z evropských 
fondů, konkrétně Integrovaného 
regionálního operačního programu,“ 
uvedl hejtman Martin Netolický s tím, 
že předání staveniště je plánováno na 
začátek dubna. Práce musí být dle na-
bídky dokončeny do 95 dní od předání 
a převzetí staveniště. „Mezi vítěznou 
nabídkou a nejdelší dobou realizace byl 
rozdíl 45 dní, a tak se znovu ukazuje, že 
doplnění výběrového řízení o kritérium 
doby realizace se ukazuje jako správ-
né, protože vždy chceme maximálně 
usnadnit občanům život během rekon-
strukcí silnic,“ sdělil hejtman Netolic-
ký. Toho starostka informovala také 
o plánu vybudovat na části komunikace 
II/311 chodník, který by ochránil chod-
ce v jednom z méně přehledných míst 
na průtahu obcí.

 Tématem, které zajímá všech-
ny starosty, je problematika zákona 
o střetu zájmů. Horní Čermná je členem 
Dobrovolného svazku obcí Mikroregi-
on Severo-Lanškrounsko, který stojí za 
iniciativou na změnu tohoto zákona. 

Výzvu podepsalo již téměř tři tisíce obcí. 
„V obci byly pro minulé komunální 
volby složeny dvě kandidátní listiny, 
avšak s problémem. Pro letošní rok oče-
kává paní starostka zájem ještě nižší, 
a to především kvůli nastavení zákona 
o střetu zájmů,“ uvedl hejtman Martin 
Netolický.

 Hejtman se starostkou hovořil také 
o dotačních titulech Pardubického kraje, 
ze kterých mohou obce čerpat. Jedním 
z nich je Program obnovy venkova, 
ve kterém je v letošním roce pro obce 
připraveno 66 milionů korun. „Program 
navyšujeme průběžně každý rok. Při 
mém nástupu byl pro obce 37 milionů 
korun a dnes se dostáváme téměř na 
dvojnásobek a byl bych rád, pokud by se 
nám i v příštích letech podařilo pro-
středky navýšit,“ uvedl hejtman Martin 
Netolický a zmínil řadu dalších dotač-
ních titulů kraje od podpory výstavby 
kanalizace přes dotace na pořízení 
hasičských automobilů až po připra-
vovaný titul na rekonstrukci pomníků 
a památníků. „Dotační tituly kraje jsou 
pro obce velmi přívětivé, protože jejich 
zpracování a vyplnění je velmi jednodu-
ché oproti dotacím od státu, se kterými 
jsou na malých obcích často problémy,“ 
uvedla starostka obce Hana Motlová.

 Starostku zajímala také situace 
zimní údržby na silnicích všech tříd. 
Hejtman informoval o změnách, které 
nastaly při údržbě silnic první třídy, kdy 
od konce minulého roku nově zajišťují 
tyto silnice soukromé společnosti, které 
vysoutěžilo Ředitelství silnic a dálnic. 
„Dříve měla na starost celou silniční síť 
v regionu Správa a údržba silnic Pardu-
bického kraje, která nyní zajišťuje pouze 
silnice nižších tříd s pomocí soukromní-
ků. Vzhledem ke zkušenostem našich 
silničářů se stává, že silnice nižších tříd 
jsou upravené rychleji a kvalitněji než 
jedničky,“ uvedl hejtman Netolický.

zdroj: tisková zpráva Pardubického 
kraje

Upozornění na 
splatnost poplatku 
za odpady a za psa 
v letošním roce
Platba za odpad:
Zastupitelstvo obce schválilo výši 
poplatku za odpady ve výši 550,- Kč 
na občana. Slevy zůstávají stejné jako 
v loňském roce.
Poplatek za odpady je splatný 
30. 4. 2018
Při nezaplacení poplatku včas nebo ve 
správné výši, zaniká nárok na slevu za 
vytříděný odpad.
Platí se hotově na obecním úřadě 
nebo na č.ú.: 1220942379/0800, 
VS pro Horní Čermnou je 100XXX,  
X=číslo popisné, 
VS pro Nepomuky:  200XXX, X= 
číslo popisné. 
Např.č.popisné Horní Čermná 1 má 
VS:100001.
O výši slevy za odpady se můžete 
informovat:

 – podatelna@hornicermna.cz 
 – 465 393 440, 730 167 449

Poplatek za psa: 
100,- Kč (150,- Kč za dalšího psa 
u stejného majitele). Poplatek 
za psa je splatný  30. 4. 2018  
Zaplatit lze hotově nebo na č.ú.: 
1220942379/0800, 
VS pro Horní Čermnou je 300XXX,  
X=číslo popisné, 
VS pro Nepomuky:  400XXX, X= 
číslo popisné. 

Poplatek za odvoz 
komunálního 
odpadu
Zastupitelstvo obce schválilo dne 
22. 11. 2017 sazbu poplatku za odvoz 
komunálního odpadu částku 550,- Kč 
za osobu. Při stanovování výše se 
vychází z nákladů předcházejícího 
roku, tj. při stanovení poplatku na rok 
2018, který se schvaluje v roce 2017 se 
počítají náklady z roku 2016.

Sazba se skládá se 2 částek:
a) do výše 250,- Kč (bez ohledu na 
náklady)
b) do výše 750,- Kč na základě sku-
tečných nákladů obce na sběr a svoz 
netříděného komunálního odpadu

Horní Čermnou čeká rekonstrukce 
důležité silnice na Lanškroun

Výběr z usnesení 
rady a zastupitelstva
z období od 24. 1. 2018 do 7. 3. 2018

Rada obce schválila:
 – výroční zprávu o činnosti obce za rok 
2017 v oblasti poskytování informací 
dle zákona č.106/1999 Sb.

 – finanční podíl na vypracování geomet-
rického plánu, kterým by se zpřesnily 
pozemky komunikace na části p.p.č. 
3923 a 3919/1 v k.ú. Horní Čermná 
u firmy Geodezie Lanškroun

 – uzavření smluv o zemědělském pachtu 
s firmou BDM spol. s r.o , s firmou 
Luboš Marek, s firmou Daniel Havel, 
s firmou Farma Jirásek s.r.o., Horní 
Třešňovec

 – záměr na pronájem pozemku p.p.č. 
734/39 a 728 v k.ú. Horní Čermná

 – darovací smlouvu pro Oblastní spolek 
Českého červeného kříže Ústí nad 
Orlicí na poskytnutí finančního daru 
– svoz dětí do Speciální základní školy 
Lanškroun ve výši 5.000,- Kč

 – změnu sazebníku úhrad za po-
skytování informací dle zákona 
č.106/1999 Sb.

 – rozpočet příspěvkových organizací 
MŠ, ŠJ a ZŠ Horní Čermná

 – dodatek k dohodě s Městskou knihov-
nou Lanškroun – nákup knih pro 
knihovnu v Horní Čermné ve výši 
8,- Kč na jednoho obyvatele obce.

 – vyhlášení konkursního řízení na obsa-
zení pracovního místa ředitele/ředitelky 
příspěvkové organizace  Základní ško-
la, Horní Čermná, okres Ústí nad Orlicí

 – žádosti o finanční příspěvky z rozpočtu 
obce pro rok 2018

 – žádost o povolení zřízení kanalizač-
ních přípojek na vypouštění splaško-
vých vod do kanalizačního řádu obce 
pro 3 žadatele RD u koupaliště

 – účetní závěrku základní školy Horní 
Čermná

 – podání žádosti na Úřad práce na 4 pra-
covní místa pro pracovníky na údržbu 
zeleně a dalšího majetku obce

 – účetní závěrku školní jídelny Horní 
Čermná za rok 2017

 – složení konkurzní komise na výběrové 
řízení ředitele základní školy Horní 
Čermná

 – avízo pro změnu rozpočtu obce č.18-8 
z Pardubického kraje – neinvestiční 
dotace v rámci Operačního programu 
Výzkum a vývoj a vzdělávání pro MŠ 
Horní Čermná

 – uzavření smlouvy o zemědělském 
pachtu s firmou Luboš Marek, Horní 
Čermná

 – pořádání akce : Setkání loutkových 

souborů v termínu 7. 4. – 8. 4. 2018
 – smlouvu č. 0283/2018/VOZ/01 
(HC2018/11) s firmou KPV SYSTÉM 
s.r.o. - oprava střechy BD čp. 246

 – dodatek č.1 ke smlouvě o nájmu ne-
bytových prostor budovy čp. 288 mezi 
Komunálními službami Čermná a.s. 
a KONZUMEM – změna doby nájmu 
do 30.4.2031.

Zastupitelstvo obce schválilo:
 – Inventarizační zprávu za rok 2017
 – Smlouvu o dílo s firmou ROYAL 
TECh – oprava sportovní podlahy tělo-
cvičny v Horní Čermné“

 – nové stanovy DSO-MSL
 – rozpočet obce Horní Čermná na rok 
2018

 – neinvestiční příspěvky příspěvkovým 
organizacím zřízených obcí:

 – Základní škole Horní Čermná ve 
výši 685.000,- Kč

 –Mateřské škole Horní Čermná ve 
výši 220.000,- Kč

 – Školní jídelně Horní Čermná ve výši 
390.000,- Kč

 – závazné ukazatele rozpočtu r.2018 
(poskytnutí transferů, příspěvků a pe-
něžitých darů fyzickým a právnickým 
osobám)

 – smlouvu o poskytnutí individuální 
dotace pro SH ČMS SDH Horní 
Čermná na celoroční činnost s mláde-
ží v roce 2018 ve výši Kč 63.500,-

 – záměr prodat ppč.3923/3 a 3923/2 
v kú Horní Čermná a koupit ppč. 
1027/2 a 1025/13 v kú Horní Čerm-
ná. Účelem tohoto záměru je narov-
nat majetkové vztahy dle skutečnosti 
v terénu.

 – záměr prodat st.p.č.46/2, část 
p.p.4013 v kú Horní Čermná

 – smlouvu o dílo na výměnu střešní 
krytiny na budově tělocvičny a šaten 
v areálu ZŠ v Horní Čermné

 – smlouvu o dílo č.2851 se společností 
AGPOL s.r.o. - vypracování projekto-
vé dokumentace s názvem: „Chodník 
v obci Horní Čermná, podél silnice 
II/311, OÚ - Konzum“

 – smlouvu o dílo č.2852 se společností 
AGPOL s.r.o.- vypracování projekto-
vé dokumentace s názvem: „Chodník 
v obci Horní Čermná, podél silnice 
II/311, u Krčmy“

 – smlouvu o dílo č.2853 se společ-
ností AGPOL s.r.o. - vypracování 
projektové dokumentace s názvem: 
„Horní Čermná, odvodnění místní 
komunikace v lokalitě V Dolečkách“

Více informací je k dispozici na 
www.hornicermna.cz či na podatelně 
obecního úřadu. 
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Dění v základní škole má svůj rytmus. 
Jarní měsíce přinášejí nejstarším žákům 
lehký stres z vrcholících příprav k přijí-
macím zkouškám na střední školy, už je 
rozhodnuto, kterou si vybrali. Najít tu, 
která by byla vhodná vzhledem k schop-
nostem a očekáváním, není vždy lehké. 
Přejme jim, ať se podaří náročné testy 
zvládnout a ať je jejich volba dobrá.

Školní rok zdaleka ještě nekončí, 
ale už je třeba myslet na ten následující. 
Již druhým rokem je zápis budoucích 
žáků prvního ročníku přesunut na měsíc 
duben. Letos k němu přizveme osm 
předškoláků. Tři z nich již zápis konali 
v loňském školním roce, ale povinná 
školní docházka jim byla o rok odložena. 
Škola se na zápis chystá již od února. Do 
organizace jsou zapojeny všechny paní 
učitelky prvního stupně a i letos bude 
mít hravou formu. Společně s rodiči 
poprvé zasednou do školních lavic 
a dozvědí se, co je od září bude čekat. 
Podrobné informace dostanou i rodiče, 
bude možné diskutovat o formách práce 
a toto setkání zdaleka nebude poslední. 
Předškoláci se k nám těší. Je to patrné 
z jejich tradiční návštěvy s Mateřskou 
školou. Na zápisu s nadšením ukazují 
novou aktovku a penál. Kéž jim pozitivní 
očekávání vydrží co nejdéle.

V osmém ročníku se ve stylistice 
učíme slohový útvar úvaha. Je důležité 
osvojit si ho ještě na základní škole, bývá 
často vybírán jako útvar maturitní práce 
z českého jazyka. Jedno z cvičných témat 
znělo „Kdyby byla škola dobrovolná…“. 
Ráda bych vás seznámila s některými 
postřehy: 

„Dobrovolná? Škola? To jako, že tam 
nemusím, když nechci? Super! První 
den musím zatajit informaci před rodiči, 
nebo mě tam poženou. Hurá, spím, jak 
dlouho chci. Hraju hry. Jím a spím. Den 
druhý. No je to sice super, ale trochu 
nuda. Den třetí. Jdu tam. Co doma? 
Hry už mě nebaví. Stojím před školou 
a čekám, až se otevře. Jen ať ji otevřou, 
mně už se zpátky domů nechce. Koneč-
ně! Jsem tu a se mnou skoro celá třída. 
Nikdo z nás přece nechce zůstat blbej.“

Autor nechtěl svou práci zveřejnit, proto 
ji (bohužel) neuvádím celou, respektuji 
jeho přání a neuvedu ani jeho jméno. 
Přesto mi svým textem udělal velkou 
radost. 

Hezké jaro, 
Drahuše Tkačíková

Karneval
První březnovou sobotu proběhl již 
tradiční dětský karneval. Organizaci 
řadu let zajišťuje Sdružení rodičů 
a přátel dětí a školy při ZŠ Horní 
Čermná. I když byla letos spousta 
dětí nemocných, nakonec se sešlo 77 
dětských a 90 dospělých návštěvní-
ků. Odpolednem nás provázel pan 
Miloš Kotas, který dokáže děti zapojit 
do různých soutěží, her a tanečků – 
a některých se rádi zúčastnili i rodiče. 
V první části proběhlo vyhodnocení 
masek a tradičně se bylo na co dívat – 
fantazii se prostě meze nekladou. Pak 
si děti vyzkoušely trpělivost a postřeh 
při hrách „Do vody – z vody“ (skákaly 
přes provaz podle pokynu) a „Uši - 
dřevo“ (dotýkaly se svých uší nebo 
židle), rychlost při oblíbené „Židlič-
kované“ a obratnost při přetahování 
lanem – tatínkové byli dětmi poraže-
ni. Během odpoledne zaznělo mnoho 
osvědčených hitů, které na parket vy-

lákaly nejen malé, ale i dospělé. Všich-
ni pak společně tančili macarenu, 
oppa gangnam style, letkis nebo ptačí 
tanec. Příjemnou atmosféru si všichni 
zpříjemnili občerstvením, takže čas 
rychle ubíhal a před šestou hodinou 
jsme se začali rozcházet. Děkujeme 
pořadatelům za výbornou organizaci 
a těšíme se příště na shledanou.
(foto viz str. 2)

Jana Beranová

Regionální přebor 
škol v sudoku ve 
Vysokém Mýtě
Ve středu 7. března jsme opět po 
roce odjeli do Vysokého Mýta na 
11. ročník soutěže v SUDOKU. 
Soutěžící byli rozděleni do čtyř 
kategorií. Naše škola patřila do 1. 
kategorie (6.+7. tř.) a 2. kategorie 
(8.+9. tř.), 3. a 4. kategorie byla 
pro studenty SŠ. Na letošní ročník 
se sjelo 58 soutěžících ze 6 škol. 
Soutěžilo se ve 3 kolech, v kaž-
dém účastníci luštili dvě sudoku. 
Principem soutěže je správnost 
a rychlost vyluštění. Vyhrává ten 
s nejkratším časem luštění ze 
všech kol. Jak se nám letos dařilo?

V první kategorii z celkového po-
čtu 18 soutěžících jsme obsadili:
2. místo – Markéta Dušková
4. místo – Viktor Borek
5. místo – Daniela Černohorská
9. místo - Denisa Hrdinová
13. místo - Eliška Franková

V druhé kategorii z celkového po-
čtu 20 soutěžících jsme obsadili:
1. místo – Aneta Dušková
8. místo – Pavla Hricinová
9. místo – Adéla Hricinová
17. místo – Berenika Ročková
18. místo – Martin Kulhavý 

V kategorii základních škol 
jsme obsadili krásné 2. místo.

Děkuji všem účastníkům za 
velmi úspěšnou reprezentaci školy.

Šárka Fišerová

V sobotu 17. února se v sokolovně 
konal ples „Unie rodičů“ (Sdru-
žení rodičů a přátel dětí a školy) 
a my deváťáci jsme na něm před-
vedli předtančení, na kterém jsme 
pracovali od listopadu. Sami jsme si 
vymysleli choreografii k oběma se-
stavám – k modernímu i ke klasické-
mu tanci. Jako klasický tanec jsme si 
vybrali cha-chu. Pomáhali jsme také 
s výzdobou sálu, která byla na téma 

film a kterou jsme vyráběli v rámci 
výtvarné výchovy.

Ples i přípravy na něj nás bavily 
a užili jsme si to. Přestože jsem před 
plesem byla značně nervózní a bála 
jsem se, všechno dobře dopadlo, 
předtančení se nám povedlo a užili 
jsme si skvělý večer se spoustou 
tance a zábavy.
Berenika Ročková, žákyně 9. ročníku

ZOH probíhaly v době, kdy i v Horní 
Čermné panovala třeskutá zima. Pod 
obrázkem olympijských kruhů se děti 
v mateřské škole staly sportovci. 

S kruhem, pro malinké děti 
s kolečkem, se člověk během dne 
setká mnohokrát. Děláme kolečka na 
papír, stavebnice mají kruhové dílce, 
hrneček a talíř s dobrým nápojem 
a jídlem má kruhový půdorys, hodiny 
na stěně běhají do kruhu, při pohledu 
z okna značky mají kruhový tvar, ko-
lečka a volanty aut jsou kulatá a mohli 
bychom jmenovat donekonečna. Tyto 
skutečnosti běžně už nevnímáme 
a pracujeme s nimi automaticky. 

Ale olympijské kruhy se nám sta-
ly průvodcem po dobu jednoho týdne 
a co všechno jsme se s nimi naučili 
a získali? 

Na nástěnce v šatně byly kruhy 
k vidění – od starších dětí dobře rozlo-
žené na místě, kam patří a proporčně 
vyvážené, nejmladší děti udělaly čmá-
ranici, typickou pro svůj věk, alespoň 
nenápadně podstrčenými barvami, 
jež některé děti dovedou pojmenovat, 
jiné se s nimi seznamují. Samotná 
tvorba obrázku sloužila k procvičo-
vání grafomotorických schopností, 
správného držení tužky, zkrátka k pří-
pravě na psaní v základní škole. 

Nejprve jsme museli určit počet. 
Pro skoroškoláky úkol snadný. Kolik 
je nahoře, kolik dole. Kde je více? 
O kolik? Jaká barva je vprostřed na-
hoře, vpravo dole,…. To už je trochu 

k zamyšlení. Co vyjadřuje počet pět? 
Pracovali jsme u globusu, abychom si 
ukázali 5 světadílů, odkud se účast-
ní sportovci OH. Porovnávali jsme 
velikost – naše Evropa je docela malá, 
ne však nejmenší. Jaké jsou barvy 
kruhů pro jednotlivé světadíly – typic-
ké znaky obyvatel žijících na různých 
světadílech, nebo převažující barva 
prostředí. Modrá barva Evropy je 
i jednou z barev naší státní vlajky. 

Proč jsou kruhy propojené? 
Propojili jsme se rukama a ukázali na 
kamarádství mezi námi a charakterní 
jednání mezi sportovci. Jmenovali 
jsme kladné vlastnosti, jaké by měl 
mít správný sportovec. Říkali jsme si 
o překonávání únavy a bolesti. 

Nejen kruhy, ale i jiné geometric-
ké tvary se v našem životě objevují? 
I to jsme si procvičili.

Na jakou hlásku začínají geomet-
rické tvary? K – kruh, O – obdélník, 
T – trojúhelník, Č – čtverec. Některé 
děti slyší již i slovo rozložené K  O  L  
O = kolo (ve slově kruh nás plete roz-
dílný tvar psaného a vyslovovaného).

Naší pozornosti neunikly ani 
kruhy používané při hrách a cvičení. 
Barevně nám pasovaly pouze čtyři 
a tak po krátké poradě (děti se učily 
přemýšlet nad řešením problému) 
jsme černý kruh vprostřed nahoře 
nahradili tmavě modrým. Evropa 
měla svůj světlemodrý kruh. Předško-
láci měli za úkol rozdělit 15 obrázků 
se sportovními disciplínami tak, aby 
v každém  kruhu bylo stejně. Se zau-
jetím a několikerým přepočítáváním 
k správnému výsledku společně a bez 
zasahování dospělé osoby došli.   

Kromě vynalézavé práce s těmito 
pěti kruhy jsme zpívali, kreslili, spor-
tovali. A tak jako vítězové na stupních 
vítězů jsme si zazpívali naši hymnu 
při pohledu na plápolající statní vlaj-
ku na televizní obrazovce. 

Sportu a kamarádství zdar. 
Radka Carbolová

MŠ oznamuje, že
10. 5. 2018 

od 15:30 do 16:30 
proběhne v MŠ zápis dětí. 

Podrobné informace budou 
včas zveřejněny.

Ze školy
a školky

Kluziště zimního stadionu olympijských her v MŠ Horní Čermná

Tradiční ples s předtančením Zimní olympijské hry v mateřské škole
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Nepomucké okénko
Od posledního Nepomuckého okénka 
již uplynula nějaká doba. Na podzim 
hasiči dokončili rekonstrukci kuchyně 
v kulturním domě. Byly vyměněny 
rozvody vody, odpadů a elektřiny. Ce-
lou kuchyň jsme obložili keramickým 
obkladem a položili novou dlažbu. Do 
kuchyně byla umístěna část starého 
vybavení ze sokolovny, ale je potřeba 
ještě dodělat několik nerezových stolů 
a pořídit pořádný sporák. Vše by mělo 
být dokončeno v letošním roce.

Letos budeme pokračovat s rekon-
strukcí přízemí kulturního domu a to 
konkrétně skladem, úklidovou míst-
ností a toaletami, které jsou, jak jistě 
víte, ve velmi dezolátním stavu. Během 
jara budou dokončeny nové rozvody 

elektroinstalace v přízemí a vně kultur-
ního domu a snad letos dopadne i nová 
vodovodní přípojka. Na tyto investice 
bude většinu finančních prostředků 
poskytovat obec a nepomučtí hasiči 
zajistí práci.

První akcí v nové kuchyni byly na 
podzim kančí hody. Jídlo si návštěvníci 
pochvalovali a byla i spousta exkur-
zí do nové kuchyně. Týden nato se 
uskutečnil poslední pochod lanškroun-
ských turistů. Trasa začala v Lanškrou-
ně, procházela Sázavským údolím 
a končila v nepomuckém kulturáku, 
kde byly pro účastníky připraveny za-
bijačkové pochoutky a v odpoledních 
hodinách dorazili Mikuláš s andělem 
a čertem a děti, které nezlobily a zazpí-
valy písničku nebo přednesly básničku, 
obdarovali sladkostmi. Poslední akcí 

v roce 2017 byla Výroční valná hro-
mada SDH Nepomuky. Zhodnotil se 
uplynulý poměrně úspěšný rok a byly 
naplánovány akce na další rok.

V novém roce byla zatím jediná 
akce. Jarní křapáčové hody navštívi-
lo také mnoho lidí a ohlasy na místě 
byly také dobré. Děkujeme všem, co 
nás podporují a chodí na naše akce 
a slibujeme, že v naší činnosti bu-
deme nadále pokračovat. Na závěr 
vás zveme na další námi pořádané 
akce: 14. 4. Kančí hody, 30. 4. Pálení 
čarodějnic, 26. 5. IX. Nepomucké 
slavnosti piva a 1. 7. Nepomucký 
pohár. Detailní informace na našem 
webu www.sdhnepomuky.cz nebo na 
www.facebook.com/sdhnepomuky.

Lukáš Lešikar

5. 1.
Na první besedu v novém roce 2018 
přišlo 34 důchodců. Po pravidelných 
činnostech (zpěv, výročí, narozeniny) 
nám kronikář Vl. Macháček připo-
mněl činnost klubu za posledních 
10 let – změny ve výboru, přednášky, 
divadla, výlety, společná setkání se 
sousedními kluby. Dalším bodem bylo 
30. výročí založení klubu důchodců 
v naší obci. V časopise Hornočermen-
ský zpravodaj z roku 1988 vyhledali 
členové klubu (manželé Kroulíkovi, 
Lydie Marešová a Květoslava Ježková) 
zápisy o vzniku prvního vesnického 
klubu důchodců v okrese. O počátcích 
klubu vyprávěla i Lidmila Šilarová, 
která tehdy byla členkou sociální ko-
mise na okresním národním výboru. 
Besedy se zúčastnila i poslední žijící 
členka prvního výboru - paní Věra 
Motlová, jako poděkování dostala ky-
tičku. Beseda byla velmi pěkně připra-
vena, všichni se zájmem poslouchali 
vzpomínky starších členů klubu. 

19.1.
Na besedě jsme se sešli v počtu 33. 
Všichni se těšili na přednášku a pro-
mítání o Peru. Vše připravil inženýr 
František Teichmann z Třešňovce. 
V roce 2016 byl členem expedice, 
která se věnovala výzkumu v jihoame-
rickém státě Peru. Letěli 11 hodin 
letadlem z Prahy přes Mnichov do 
Amsterdamu a dále do hlavního města 
Limy. Jezdili auty, autobusy, hodně 

chodili pěšky. Věnovali se převážně 
jižní části země. Navštívili rezervaci, 
viděli pyramidy, zajímala je indiánská 
historie a památky v poušti, chrámy, 
kláštery, muzea. Zhlédli jsme i obráz-
ky vodopádů, vysoké vrcholy pohoří 
Andy. Dozvěděli jsme se hodně o ži-
votě lidí na tamějším venkově. Pěstují 
kukuřici, brambory, luštěniny, koku, 
chovají lamy na srst i maso. Přednáška 
se nám moc líbila.

2. 2. 
Na besedu přišlo 33 důchodců. 
V první části proběhly obvyklé činnos-
ti – zpěv s harmonikou, blahopřání 
k narozeninám, významná výročí. 
Potom jsme procvičovali myšlení – 
hledali jsme souvislosti mezi dvěma 
slovy. Všichni dostali předtištěné 
úkoly a jednotlivě nebo ve dvojicích 
doplňovali chybějící slova. Pak byla 
společná kontrola výsledků, byly vel-
mi dobré, všichni se snažili. Po namá-
havé činnosti přišla hodina oddechu. 
Přemístili jsme se do loutkové scény 
a vyslechli přednášku inženýra Jana 
Schindlera z Horní Čermné. Loni se 
v lednu až únoru zúčastnil se čtyřmi 
dalšími muži měsíčního zájezdu do 
Maroka. Do Janova jeli auty, tam 
na trajekt naložili svoje motocykly 
ČZ 250 a vydali se do Maroka. Pan 
Schindler promítal krásné záběry 
z putování po zemi. Vyprávěl o pří-
rodě – vysoké pohoří Atlas, písečné 
pláně, vodopády – o nedostatku vody 
pro zemědělce, o pěstování ovoce, 
o způsobu stravování, o rybolovu. 
Všichni jsme napjatě sledovali vyprá-
vění i zajímavé obrázky. 

2. 3.
Besedy se zúčastnilo 28 důchodců. 
Všichni jsme se těšili, jaké téma si pro 
nás připravila paní magistra Marie 
Suldovská. V první části přednášky 
nás seznámila s Betaglukanem. Je to 
přírodní polysacharid, získává se z bu-
něčných stěn kvasinek (obilí, chleba, 
rýže, houby). Podporuje imunitní sys-
tém proti bakteriálním a parazitárním 
chorobám. Jeho užívání má výborné 
výsledky. Ve druhé části přednášky se 
paní magistra zaměřila na interakci 
mezi léky. Uváděla příklady, které léky 
a potraviny se vylučují. Jsou to napří-
klad léky na spaní x alkohol, mléko x 
antibiotika, zelený čaj, třezalka x vyso-
ký tlak, curcuma x léky na spaní, šalvěj 
x poruchy spánku. Posluchači měli 
hodně dotazů, téma bylo zajímavé. 

16. 3.
Na této besedě se nás sešlo celkem 
28. Přednášel pan inženýr František 
Teichmann z Horního Třešňovce. 
Navázal na svoji přednášku o Peru, 
kterou jsme vyslechli letos v lednu. 
Na pokračování jsme se těšili a nebyli 
jsme zklamáni. Dozvídali jsme se 
o méně probádaných oblastech, viděli 
jsme nádherné vrcholy And, jak vypa-
dá miliony let starý prales Amazonky, 
stromy, které jsou tu přes 400 let. Pan 
Teichmann vyprávěl opět o životě 
obyvatel na venkově, co pěstují, jak 
žijí. Viděli jsme i zajímavá zvířata - ta-
píry, tukany, snovače, vřešťany, různé 
papoušky. Vyprávění i promítání bylo 
velmi pěkné, všem se líbilo. 

Věra Dušková

Z klubu
důchodců

Územní plán
Vážení občané, 
zastupitelstvo obce schválilo dne 
21. 9. 2016 podání žádosti o změnu 
č. 1 územního plánu Horní Čermná. 
Tímto bychom vás chtěli informovat 
o současném stavu řízení a s ním spo-
jených problémech, které řešíme.

Spousta lidí neví, co to vlast-
ně územní plán je, co územní plán 
povoluje a omezuje, a kde do něj 
mohou nahlédnout. Často si také 
mylně zaměňují územní plán s kata-
strem nemovitostí. Příkladem může 
být, že něco chtějí stavět, otevřou si 
webové stránky katastru nemovi-
tostí (www.cuzk.cz) a na své parcele 
naleznou pod druhem pozemku třeba: 
zastavěná plocha a nádvoří, zahrada, 
trvalý travní porost, ostatní plocha atd. 
Pak se ptají, jak můžou svoji zahradu 
„předělat“ na stavební parcelu. Jenže 
stavební parcelou se část pozemku 
stane až poté, co se na něm postaví 
stavba. V katastru nemovitostí bývá 
označována jako zastavěná plocha 
a nádvoří.

Jak tedy zjistím, kde si můžu 
postavit domeček, garáž nebo 
třeba přístřešek pro dobytek? Od-
pověď je jednoduchá: v územním 
plánu obce. A kde ho seženu? Zase 
jednoduché: územní plán je k vi-
dění na webových stránkách obce 
(www.hornicermna.cz) nebo v listinné 
podobě na obecním úřadě. Skládá se 
ze dvou částí: výkresové a textové. Ve 
výkrese vidíme přehledně, kde jsou 
plánované a realizované plochy v úze-
mí a jaké mají využití. V textové části 
se dozvíme limity jednotlivých ploch. 
Územní plán vzniká rozhodnutím 
zastupitelstva obce z vlastního podně-
tu, na návrh orgánu veřejné správy, na 
návrh občana obce, na návrh fyzic-
ké nebo právnické osoby, která má 
práva k pozemku v území obce nebo 
na návrh oprávněného investora. Jde 
o závaznou (zákonnou) „dohodu o vy-
užívání území“. Tato dohoda je mezi 
uživateli území (obec, obyvatelé obce, 
investoři atd.) a státem (jednotlivé 
úřady dohlížející na soulad se zákony). 
Cílem územního plánování je vytvá-
řet předpoklady pro výstavbu a pro 
udržitelný rozvoj území, spočívající ve 
vyváženém vztahu podmínek pro pří-
znivé životní prostředí, pro hospodář-
ský rozvoj a pro soudržnost společen-
ství obyvatel území, který uspokojuje 
současné generace, aniž by ohrožoval 
podmínky generací budoucích.

Proč se musí udělat změna 

územního plánu? Každé čtyři roky 
pořizovatel územního plánu (v našem 
případě Městský úřad Lanškroun, od-
bor stavební úřad na úseku územního 
plánování) vydává zprávu o uplatňo-
vání územního plánu Horní Čermná. 
Z tohoto dokumentu vyplývá, že v obci 
máme 51 ploch vyčleněných jako 
zastavitelné plochy, na kterých lze 
postavit 107 rodinných domů a 5 re-
kreačních domů. Na těchto parcelách 
se od roku 2011 postavily 4! rodinné 
domy a další 4 jsou ve výstavbě. Ne 
že by lidé nechtěli stavět, ale nevlastní 
pozemky, které jsou určeny k zasta-
vění, a není zájem od majitelů těchto 
pozemků prodat je stavebníkům. Čas-
tým argumentem je, že tyto pozemky 
nechávají pro své děti apod.

Pro obec to znamená, že jsou 
zde plochy majoritně v soukromém 
vlastnictví pro 100 nových rodinných 
domů. Nikdo na nich nestaví a další 
plochy pro bydlení není možné vytvo-
řit, protože dle § 55 stavebního záko-
na lze nové plochy vytvořit pouze na 
základě prokázání potřeby, kterou 
kvůli vyčleněným pozemkům v územ-
ním plánu pro zmíněných sto rodin-
ných domů nemůžeme prokázat.

Výše se zmiňujeme o roce 2011, 
kdy vstoupil v platnost současný územ-
ní plán. Od tohoto roku mohli všichni 
soukromí vlastníci na pozemcích 
v zastavitelných plochách začít stavět 
nebo pozemky prodat k zastavění. 
Naše neblahá situace má však řešení 
v zákoně. Konkrétně § 102 stavebního 
zákona, kdy zastupitelstvo obce může 
při změně územního plánu bez náhra-
dy zrušit určení pozemku k zastavění, 
pokud do pěti let od nabytí účinnosti 
územního plánu vlastník nezískal pro 
daný pozemek rozhodnutí o umístění 
stavby nebo územní souhlas pro stav-
bu. Toto je poslední krajní řešení, ale 
uznejte sami, že pro obec je získávání 
nového obyvatelstva z hlediska bu-
doucnosti a rozvoje klíčová záležitost 

a nechceme, aby se z naší vesnice stala 
obec duchů tím, že se všichni mladí 
lidé odstěhují do okolních obcí. Proto 
musíme podniknout kroky, které tomu 
zabrání.

Prosíme tedy, podívejte se na 
webové stránky obce do územního 
plánu, a pokud vlastníte pozemky 
v lokalitách označených územním 
plánem ve tvaru „číslo – Bv“, „číslo 
– Bi“ nebo „číslo – Ri“ dostavte 
se na jednání zastupitelstva obce 
25. 4. 2018, abyste potvrdili, že 
opravdu hodláte v těchto lokalitách 
v brzké době stavět. Jestli chcete 
stavět až ve vzdálenější budoucnosti 
(třeba pro děti za 15 - 20 let), nezou-
fejte. Námět změny územního plánu 
se provádí po pravidelné zprávě využití 
územního plánu Horní Čermná, která 
se periodicky opakuje každé čtyři roky 
(vydává Městský úřad Lanškroun, 
odbor stavební úřad na úseku územ-
ního plánování). Jen prosím neblo-
kujte svým pozemkem výstavbu pro 
lidi, kteří ji teď chtějí nebo potřebují. 
Plochy pro výstavbu rodinných domů 
budou dalšími změnami doplňovány 
dle využití zastavitelných ploch v obci.

Tímto textem nechceme nikoho 
děsit. Současná změna územního 
plánu není až tak rozsáhlá, ale musíme 
intenzivně řešit možnost dalšího roz-
voje obce. Dostali jsme několik žádostí 
na změnu využití pozemku pro bydlení 
a pokoušíme se lidem vyjít vstříc opa-
trnými změnami v územním plánu. Ale 
lehce se může stát, že při příští změně 
bude potřeba razantnějších kroků, 
a tak berte tento text jako přátelské 
upozornění. Chcete-li stavět nebo 
nabídnout pozemky ke stavbě, tak to 
po změně územního plánu v dalších 
pěti letech udělejte. Jedině vzájemnou 
spoluprací a dobrými sousedskými 
vztahy zajistíme dobrý rozvoj a fungo-
vání obce pro nás i další generace.

Za Zastupitelstvo obce Horní Čermná 
Lukáš Lešikar

Výřez z aktuálně platného územního plánu obce Horní Čermná
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Horolezec Klubu
Horolezecký klub Horní Čermná zorga-
nizoval ve čtvrtek 1. března 2018 soutěž 
pro členy lezeckého kroužku. Soutěžilo 
se v disciplínách vázání osmičkového 
uzlu na rychlost, lezení na obtížnost 
a lezení na rychlost. Disciplíny se vy-
hodnocovaly v kategorii děvčat a chlap-
ců. Zúčastnilo se 16 dětí. Diplom za 
první místo získali Kateřina Vybíralová 
a Štěpán Neugebauer. Za druhé místo 
Lucie Ptáčková a Štěpán Štrauf. Za 
třetí místo Vendula L. Hrdinová, Lukáš 
Němeček a Alex Pecháček. GRATULU-

JEME. Lezecký kroužek již mnoho let 
vedou Martin Bříza a Pavel Němeček. 
Dětem předávají své zkušenosti a učí 
je technice lezení. Doufejme, že všem 
zúčastněným energie a elán vydrží, 
a budou se moci utkat znovu. 

Za Horolezecký klub Jiří Ptáček

Zajímavá místa 
v Čermné
V posledním díle seriálu o místních 
názvech obce, které se již často 
nepoužívají, si představíme poslední 
dvě místa, která se nacházejí poblíž 
Staré cesty. Jedná se o domy, které byly 
postaveny V louce a V koutě.

V louce se nazývá dům čp. 113, 
který byl postavený na rašelinné louce. 
Původní louka je zorána.

V koutě je pak zákoutí, kde se za-
táčí původní stará obecní cesta u údo-
líčka, kde stojí dům čp. 101.

Zdroj: Čermná v proměnách staletí
Zpracovala a foto: Pavlína Hajzlerová

V sobotu 17.3.2018 se v místní sokolov-
ně konal Babský bál. Každý jistě ví, že 
tento večer není nijak formální, nýbrž 
se celý večer slaví v maskách. I letos 
dorazilo nepřeberné množství úžasných 
kostýmů. Mohli jste zahlédnout několik 
indiánských kmenů, partičku hippies, 
neandrtálský pár, stádo zeber, skupinku 
pávů, mnichy, 7 trpaslíků se Sněhurkou 
i princem, oliheň a v neposlední řadě 
třeba princeznu Fionu, prince Krasoně 
a samozřejmě Perníčka.

Kolem osmé hodiny byla už zábava 
v plném proudu, kterou zajišťovala 
kapela Black Horse až z dalekého Ústí 
nad Labem. Během večera vystoupil 
taneční soubor Česká Beseda z Lukavice 
a v pozdějších hodinách také skupina 
DC Dance. 

Nechybělo ani vyhodnocení masek 
o ceny. Na pomyslné 3. příčce bedny 
se umístila parta lahví piva Kozel, na 
2. místě krásná Šeherezáda a 1. místo 

obsadila zelenina i s urostlými farmáři. 
Ti kromě zeleniny sklidili pořádný pot-
lesk a také jako výhru i dort.

Během večera jste si mohli zakou-
pit losy a vyhrát tak něco zajímavého. 
Kromě výborných dortů na vás čekaly 
výrobky místních podnikatelů či firem 
z okolí.

Jak jste si mohli všimnout, hemžilo 
se také maskami hasičů, kteří na sobě 
měli červená trička. Ti vám byli celý 
večer k dispozici, ať už u likérů, zákusků, 
čepování piva nebo při podávání teplé 
večeře.

Taneční parket byl plný až do 
pozdních hodin, do posledních znějících 
tónů. Celý večer vládla opravdu veselá 
a živá nálada, v což jsme všichni doufali.

Děkujeme za vaši podporu a těšíme 
se na další ročníky a na nové, zajímavé 
masky.

Za SDH Horní Čermná
Anna Jirásková
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V koutě V louce

Babský bál 10. masopustní 
průvod
Letos procházel masopustní prů-
vod naší obcí 3.2. a byl to již desátý 
ročník této obnovené tradice.

Jako každý rok se masky sešly 
u místní hasičárny a to již v 9.00 
hodin. Proběhlo úvodní focení 
a mohlo se vyrazit na cestu. Trasa 
vedla stejně jako každý rok: přes 
Brod směrem na dolní konec, kde 
se autobusová zastávka proměni-
la v kavárnu i čajovnu. Pak jsme 
procházeli celou obcí až k Jarkovské 
vile, kde jsme se zformovali k dru-
hému a poslednímu společnému 
focení. Po horní staré cestě jsme 
došli k velice příjemnému, teplému 
občerstvení u Dušků, za které jim 
děkujeme. Následně skrze obec 
a přes Stěžník jsme se vrátili zpět 
k místu, odkud jsme ráno vycházeli.

Děkujeme všem občanům 
i projíždějícím obcí za příspěvek, 
který dosáhl rekordní sumy, přes 
jedenáct tisíc korun. Tuto částku 
bychom rádi použili na opravu 
požární stříkačky, kterou využívá 
mládež k nácviku na soutěže i na 
samotných soutěžích.

Také bychom chtěli poděkovat 
Ivanu Havlovi a rodině Frankových 
z Bystřece, kteří nás po celou dobu 
doprovázeli se svými koňskými 
povozy a všem, kteří se průvodu 
zúčastnili.

Za SDH Horní Čermná
Lubomír Jirásek
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Zubní pohotovost
31. 3. - 1. 4. 20018 MUDr. Renata Beranová Jablonné n/d Orlicí, U koupaliště 149 465 642 267
2.4.2018 MUDr. Stanislava Dunglová Letohrad, Tyršova 259 972 324 447
7. - 8. 4. 2018 MUDr. Jitka Filipová Lanškroun, Strážní 151 465 325 212
14. - 15. 4. 2018 MUDr. Petr Šrámek Letohrad, U Dvora 815 465 621 551
21. - 22. .4. 2018 MUDr. Zuzana Jedličková Bystřec 182 465 642 990
28. - 29. 4. 2018 MUDr. Marie Johnová Letohrad, Šedivská 498 465 622 216
1.5.2018 zubní lékař Oleksii Khmara Letohrad, Družstevní 815 465 620 358
5. - 6. 5. 2018 MUDr. Zdeňka Kobzová Lanškroun, 5. Května 2 465 322 897
8.5.2018 MDDr. Milan Kopecký Lanškroun, Mikoláše Alše 152 739 374 787
12. - 13. 5. 2018 MUDr. Filip Kulhánek Žamberk, Školská 834 465 613 103
19. - 20. 5. 2018 MUDr. Daniela Ježáková Letohrad, U Dvora 815 608 427 960
26. -27. 5. 2018 MUDr. Miroslav Mareš Žamberk, Školská 834 465 613 103
2. - 3. 6. 2018 MUDr. Gabriela Nováková Lanškroun, Dukelských Hrdinů 615 604 749 331
9. - 10. 6. 2018 MUDr. Martin Appl Dolní Čermná 222 465 393 266
16. - 17. 6. 2018 MUDr. Radka Lomská Letohrad, Družstevní 815 465 620 358
23. -24. 6. 2018 MUDr. Jana Vacková Lanškroun, Hradební 227 465 322 348
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Ve středu 21. 03. 2018 zemřela ve věku 
89 let paní Alena Boučková. Rozloučili 
jsme se s ní 27. března 2018 v evange-
lickém kostele v Horní Čermné.

Kronika

 

Diakonie Broumov,  
sociální družstvo 

 
➢  Více na www: diakoniebroumov.cz, www.facebook.com/broumovdiakonie 

 
Seznam věcí, které můžete dát do sbírek 

 
➢ Veškeré letní a zimní oblečení (dámské, pánské, dětské) – nepoškozené s 
fungujícími zipy 
➢ Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky – čisté i mírně poškozené,  
➢ Záclony, závěsy – nepoškozené 
➢ Látky (minimálně 1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek) 
➢ Domácí potřeby (nádobí bílé i černé, skleničky) zabalené v krabici  
➢ Vatované a péřové přikrývky, polštáře a deky, peří 
➢ Obuv – nepoškozená a v párech (svázaných gumičkou) 
➢ Kabelky, batohy, drobné předměty z domácnosti 
➢ Hračky – nepoškozené a kompletní, také plyšové 
➢ Menší elektrospotřebiče – mohou být i nefunkční 
➢ Knihy 
 

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: 
➢ ledničky, televize, počítače, matrace, koberce – z ekologických důvodů 
➢ nábytek 
➢ znečištěný a vlhký textil 

 
Sbírka se uskuteční: 

 
dne: 23.4.-27.4.2018 

 
čas: v pracovní době na obecním úřadě 

 
místo: za budovou obecního úřadu v Horní Čermné 

 
 

Bližší informace Vám rádi sdělíme: 
tel.: 491 524 342, 739 999 112 

 

Kalendář akcí
sobota 14. 4. 2018
Kančí hody
 ∙ pořádá SDH Nepomuky
 ∙ v kulturním domě Nepomuky

sobota 28. 4. 2018 v 19.00
Čermenský kulturní večer
 ∙ v kostele Horní Čermná
 ∙ vystoupí MarZ (folk, world music, 

jazz)
 ∙ vstupné dobrovolné

pondělí 30. 4. 2018
Pálení čarodějnic
 ∙ pořádá SDH Horní Čermná
 ∙ na koupališti

pondělí 30. 4. 2018
Pálení čarodějnic
 ∙ pořádá SDH Nepomuky
 ∙ u poldru

čtvrtek 10. 5. 2018 od 15.30 do 16.30
Zápis dětí do mateřské školy
 ∙ podrobné informace budou včas 

zveřejněny

sobota 26. 5. 2018 
IX. Nepomucké slavnosti piva / 
Oslava výročí 120 let založení
 ∙ pořádá SDH Nepomuky
 ∙ u poldru

sobota 26. 5. 2018
Po evropském rozvodí
 ∙ 21. ročník turistického pochodu
 ∙ start od 9.00 na koupališti
 ∙ Trasy 5 (dětská) a 10 km

sobota 16. 6. 2018
Pivní slavnosti
 ∙ pořádá SDH Horní Čermná
 ∙ na koupališti

www.diakoniebroumov.cz
Seznam věcí, které můžete dát do 
sbírek:
 ∙ Veškeré letní a zimní oblečení (dám-
ské, pánské, dětské) – nepoškozené 
s fungujícími zipy

 ∙ Lůžkoviny, prostěradla, ručníky, 
utěrky – čisté i mírně poškozené, 

 ∙ Záclony, závěsy – nepoškozené
 ∙ Látky (minimálně 1m2, prosíme, ne-
dávejte nám odřezky a zbytky látek)

 ∙ Domácí potřeby (nádobí bílé i černé, 
skleničky) zabalené v krabici 

 ∙ Vatované a péřové přikrývky, polštá-
ře a deky, peří

 ∙ Obuv – nepoškozená a v párech 
(svázaných gumičkou)

 ∙ Kabelky, batohy, drobné předměty 
z domácnosti

 ∙ Hračky – nepoškozené a kompletní, 
také plyšové

 ∙ Menší elektrospotřebiče – mohou 
být i nefunkční

 ∙ Knihy
VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME:
 ∙ ledničky, televize, počítače, matrace, 
koberce – z ekologických důvodů

 ∙ nábytek
 ∙ znečištěný a vlhký textil

Sbírka se uskuteční:
23. 4. – 27. 4. 2018 
v pracovní době na obecním úřadě
za budovou obecního úřadu v Horní 
Čermné

Bližší informace vám rádi sdělíme:
tel.: 491 524 342, 739 999 112


